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SOALAN  

 

Minta PERDANA MENTERI menyatakan adakah Kerajaan akan 

menubuhkan Suruhanjaya Siasatan Diraja (RCI) bagi menyiasat isu 

penjualan aset Tabung Haji kepada Urusharta Jemaah Sdn. Bhd. (UJSB) 

iaitu empat buah hotel Tabung Haji (TH) di Kota Kinabalu, Bayan Lepas, 

Alor Setar dan Kuala Terengganu pada harga RM9.63 bilion. 
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JAWAPAN 

 

YB SENATOR DATUK DR. HAJI ZULKIFLI MOHAMAD AL-BAKRI,  

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (HAL EHWAL AGAMA) 

 

Tuan Yang Di-Pertua, 

 

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Pelan Pemulihan dan 

Penstrukturan Lembaga Tabung Haji (TH) telah selesai dimuktamadkan 

pada 30 Mei 2019 dengan bantuan Kerajaan Malaysia untuk memulihkan 

kedudukan kewangan TH.  

 

2. Di bawah Pelan Pemulihan dan Penstrukturan ini, TH menikmati 

manfaat kewangan yang berpanjangan hasil daripada penerbitan Sukuk 

berjumlah RM19.6 bilion. Sukuk ini dan tunai sebanyak RM300 juta 

menjadi tukaran kepada aset-aset TH yang kurang berdaya saing yang 

dipindah milik kepada Syarikat Tujuan Khas (SPV) milik Kerajaan, iaitu 

Urusharta Jamaah Sdn Bhd (UJSB). Sukuk ini membawa pulangan 

tahunan sebanyak 4.05% sehingga 4.1% atau bersamaan hampir RM800 

juta setahun kepada TH. 

 

3. Termasuk dalam pemindahan aset ini ialah empat (4) buah hotel TH 

yang dipindahkan pada nilai perpindahan RM494.2 juta berbanding nilai 

buku RM325.2 juta. Ini membolehkan TH menjana keuntungan sebanyak 

RM169 juta menerusi perpindahan empat (4) hotel tersebut.  

 

4. Kerajaan amat memahami bahawa dalam meneliti dan menilai 
segala transaksi yang dilakukan oleh Tabung Haji, perlunya kepada suatu 
badan yang bebas dan berautoriti. Justeru, kerajaan akan 
mempertimbangkan dan memperhalusi cadangan ini. Mesyuarat Jemaah 
Menteri dalam masa terdekat akan membincangkan sedalam-dalamnya 
berkenaan isu Tabung Haji, termasuk cadangan serta kewajaran 
penubuhan RCI. Ingin saya tegaskan bahawa segala yang dilakukan oleh 
Kerajaan adalah dengan niat suci, untuk mencari titik penyelesaian yang 
boleh diterima semua pihak, serta paling penting, untuk memastikan 
segala urustadbir Tabung Haji menepati kepentingannya sebagai institusi 
milik umat Islam di negara ini.  

 
Sekian. Terima kasih. 


